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Algemeen 
 
De grote klapper komt er aan. De datum van 1 januari 2015 nadert. Op die datum 
verandert er veel op het gebied van de gemeentelijke politiek. De gemeenten krijgen 
er veel taken en verantwoordelijkheden bij: de jeugdzorg, begeleiding vanuit de 
AWBZ naar de WMO en een groter aantal uitkeringen via de participatiewet.  
Dit zijn taken waarvoor de gemeente als de geschikte laag van bestuur wordt gezien 
om er uitvoering aan te geven. Zo geschikt, dat de uitvoering kan samengaan met 
enorme bezuinigingen. En het zijn deze bezuinigingen die een wrange smaak geven 
aan de decentralisaties. Tientallen mensen die in de jeugdzorg en de thuiszorg 
werken zullen hun werk verliezen, bij Juvent is dit afgelopen week al aangekondigd. 
Binnen de betrokken organisaties is de spanning voelbaar. Mensen zullen hun werk 
verliezen aan verschraling van de zorg en aan het netwerk dat vrijwillig het voorheen 
betaalde werk moet overnemen. Het rijk heeft het er niet meer voor over om te 
betalen. En zo zullen we een vergrote instroom krijgen in de uitkeringen, wellicht 
uiteindelijk in de bijstand - zodat de uiteindelijke bezuiniging die wordt gerealiseerd 
toch ook weer kleiner is dan hij leek.  
Daarnaast zullen deze flinke bezuinigingen ook hun weerslag hebben op heel de 
gemeente en heel het land. De mensen die hun werk verliezen werken niet in een 
sector waar je makkelijk opnieuw werk vindt, zij zullen waarschijnlijk voor langere tijd 
minder geld te besteden hebben en de net weer opkrabbelende middenstand zal dat 
merken.  
 
Opmerkelijk is dat bezuinigingen in de zorg altijd gepaard gaan met de mededeling 
dat de huishoudelijke zorg "onbetaalbaar" wordt met de voortgaande vergrijzing. 
Maar via de "participatiemaatschappij" is het niet zo dat de zorg niet meer 
plaatsvindt, hij vindt als vrijwilligerswerk plaats - eigenlijk in de vorm van betaling in 
natura. Er wordt nog steeds betaald. Het valt daarnaast te vrezen dat de zwarte hulp 
weer in opkomst zal komen. Bovendien is de waarachtigheid van de 
"onbetaalbaarheid" in een ander licht komen te staan, nadat deze zomer uit 
beantwoording van kamervragen bleek dat van de AWBZ-premies sinds 2001 maar 
liefst 70 miljard niet aan zorg is besteed. 
De SP staat voor menselijke waardigheid, gelijkwaardigheid en solidariteit - 
georganiseerde solidariteit - en met die achtergrond is de ontwikkeling van 
georganiseerde solidariteit naar liefdadigheid een zeer negatieve.  
 
In Goes hebben we inmiddels een nieuwe gemeenteraad en een nieuw college. De 
fractie van de SP zal ook in deze periode de plannen van het nieuwe college kritisch 
volgen en waar nodig de kritische stem van gewone mensen laten doorklinken. 
 
De SP-fractie constateert dat het college graag overleg voert met allerlei organisaties 
en ook graag wil uitstralen dat met de bewoners over van alles wordt gesproken. Hier 
blijkt het college adequaat in het bedienen van de midden- en hoge kaders, bij de 
onderkant van de samenleving en de gewone man blijkt deze aanpak veel minder 
succesvol. De SP-fractie pleitte om die reden bij de collegevorming er dan ook voor 
om ook deze onderlaag bewust op te zoeken bij het bespreken van haar 
collegeprogramma. Spreek niet alleen met de managers van instellingen, maar ook 
met de gewone werknemers, spreek niet alleen met buurt- en dorpsverenigingen of 
met mensen die de moeite nemen naar een informatieavond te komen, maar zoek 
mensen werkelijk op. En pareer niet een vraag met een welbespraakt antwoord, 



maar laat merken dat de vraag serieus is. Ondanks de goede intenties van het 
college en ondanks dat er wel degelijk een opener houding is dan toen wij net in de 
raad kwamen, is onze waarneming dat het college een stap kan zetten.  
 
Bestuur 
 
In de algemene inleiding schreven we dat bij de decentralisaties de gemeente als de 
ideale bestuurslaag wordt gezien voor de taken die dicht bij de burger staan, in dit 
geval Jeugdzorg, AWBZ begeleiding en uitkeringen. Maar op een aantal terreinen 
kan de gemeente het toch weer niet alleen af en ontstaan er meer en meer 
samenwerkingen in Gemeenschappelijke Regelingen. Op het gebied van de 
decentralisaties is GR de Bevelanden een ingrijpende ontwikkeling, daarnaast 
hebben we een apart deel van de GGD voor de inkoop van Jeugdzorg. In het vrij 
recente verleden is er de RUD gekomen en heeft SaBeWa een flinke uitbreiding 
gekend. Laten we zeggen dat het niet allemaal rimpelloos verloopt. Gelukkig doet het 
college de nodige moeite om de raad te betrekken in allerlei ontwikkelingen om zo 
democratische controle mogelijk te maken.  
De grenzen van wat de gemeente kan onderbrengen in gemeenschappelijke 
regelingen komt wat de SP betreft in zicht. Het zou ook goed zijn eens kritisch te 
kijken naar diverse regelingen. Gelukkig heeft het college in haar programma staan 
dat er wordt gestreefd naar samenvoeging van GR De Bevelanden en SWVO 
(Samenwerkingsverband Welzijnszorg Oosterschelderegio). Wat de SP betreft zou 
hierbij ook de gemeenschappelijke regeling CZW-bureau betrokken moeten worden.  
 
Openbare orde en veiligheid 
 
Er is in de afgelopen weken in de raad veel gediscussieerd over alcoholgebruik, in 
het bijzonder onder jongeren, en drugsgebruik.  
 
Voor het terugdringen van alcoholgebruik onder jongeren ligt een aantal ideeën 
klaar, waar de SP-fractie zeker enthousiasme voor kan opbrengen. Ondanks dat een 
en ander recentelijk is besproken en in de nabije toekomst nog wordt besproken, wil 
de SP-fractie drie hoofdpunten noemen: 
- De SP-fractie maakt zich zorgen over het toenemende indrinken voordat mensen, 
met name jongeren, naar het centrum gaan. Wij pleiten voor "indrinkcontroles" bij 
verkeersdeelnemers, 
- Het naleefpercentage van de leeftijdsgrens van 18+ bij horecaondernemers, 
momenteel 29%, maar ook bij de andere aanbieders, we komen op gemiddeld 59%, 
moet omhoog, 
- Het is goed dat gestreefd wordt naar een alcoholvrije, hippe, plaats voor jongeren in 
de binnenstad, die gewoon tot 2 uur 's nachts open is. 
 
Wij verschillen met het college van mening over de kwaadaardigheid van 
coffeeshops - er wordt door het college ingezet op sluiting van een coffeeshop. De 
SP-fractie vindt dat geen gewenste en ook geen slimme ontwikkeling. De twee 
coffeeshops zijn toch verschillend van karakter, hebben elk een eigen klandizie. Bij 
sluiting zouden de klanten van de ene coffeeshop moeten stoppen met cannabis, of 
naar de andere coffeeshop moeten gaan, of terechtkomen bij de illegale handel. Dat 
laatste is ons inziens een risico dat je als gemeente niet moet nemen. Wij wijzen erop 
dat illegale handel in het algemeen niet braaf regels over leeftijdsgrenzen en aanbod 



van middelen naleeft, dat illegale handel niet meewerkt aan voorlichtingsavonden en 
dat klanten van illegale handel kwetsbaarder zijn voor andere criminaliteit. 
 
In de begroting zijn streefcijfers opgenomen voor drugsoverlast en alcoholgebruik 
door jongeren. Deze streefcijfers zijn weinig ambitieus en minder ambitieus dan de 
cijfers in het concept Integraal Veiligheidsplan. De SP-fractie is daar teleurgesteld 
over. 
 
Vervoer en openbare ruimte 
 
Op het gebied van vervoer zijn er in Goes flinke ontwikkelingen. Natuurlijk springen 
het spoorproject en de afrit A58 het meest in het oog. Maar ook bij de Oranjeweg is 
een flinke ingreep gedaan. Wijkverkeersplannen zijn in de maak met de bedoeling de 
wijken veiliger te maken in overleg met de inwoners. Goede zaak! 
 
In de Goese Polder is intussen ook flink gewerkt aan de Troelstralaan ter hoogte van 
Tweemaster, De Spinne en Erasmus Park. Deze ingreep heeft de SP-fractie 
verbaasd. Door zowel de school als aanwonenden zijn tijdens de informatieavond 
over deze verkeersingreep zorgen geuit over het veilig oversteken van 
schoolkinderen vanuit de Tweemaster. Deze bezwaren hebben echter op de 
uitvoering geen enkel effect gehad. De SP-fractie is ongelukkig met dergelijke 
inspraak en vraagt zich af of er werkelijk niet een manier was geweest om aan de 
bezwaren tegemoet te komen.  
 
In zijn algemeenheid wil de SP-fractie pleiten voor een ander beleid rond 
verkeersdrempels en verhoogde kruisingen. De drempels en verhoogde kruisingen 
verschijnen als paddenstoelen die net niet uit de grond kunnen komen, ze worden 
soms ook weer verwijderd. Vaak kun je er zonder vermindering van snelheid met de 
auto overheen. Het zijn kennelijk ingrepen conform de modernste inzichten, maar de 
SP-fractie vraag zich sterk af of er wel enig effect is. Onze fractie ziet vooral effect 
voor de gemeentelijke portemonnee. 
 
De parkeeropbrengsten staan onder druk en parkeergarage Centrum heeft niet de 
bezetting die wenselijk is de exploitatie rond te krijgen. Bij de jaarrekening 2013 blijkt 
dit te zijn geresulteerd in fors lagere parkeerbaten. Voortschrijdend inzicht hierover is 
echter niet doorgedrongen in de begroting. De begrote baten voor 2015-2018 zijn 
nog steeds op de oude lijn, zo'n 1,2 miljoen euro meer dan de realisatie 2013. De 
SP-fractie is bezorgd dat de begroting hier echt een veel te gunstig beeld schetst. 
 
 
Economische zaken en toerisme 
 
De Goese binnenstad heeft het al een tijd zwaar, winkels stoppen en er keert niet 
direct iets terug. Er is leegstand. Binnenkort bespreken we een aantal stappen ter 
versterking voor de binnenstad. Ter versterking daarvan zijn ook activiteiten vanuit 
citymarketing en het platform "Echt Goes" voor het nieuwe winkelen opgezet. Goes 
en de binnenstad hebben dat nodig. Zonder economische motor zal het niet 
makkelijk zijn om mensen in Goes aan het werk te houden. 
 



Bij de plannen die binnenkort op tafel komen voor een aantrekkelijke binnenstad, 
zullen we er rekening mee moeten houden dat de binnenstad van Goes zich niet 
makkelijk laat "lezen" voor buitenstaanders. Markante punten aan de rand van het 
winkelgebied, opvallender bewegwijzering en op tactische plaatsen verstrekte 
plattegronden kunnen helpen de bezoekers zich makkelijker thuis te laten voelen in 
Goes. 
 
Het is goed dat Goes inzet op maatschappelijk verantwoord ondernemen (MVO), 
omdat bewustwording van noodzaak tot duurzaamheid, verbondenheid met de 
omgeving, menselijk kapitaal en internationale verhoudingen belangrijk is. Het 
individualisme, vaak een voortvloeisel van liberale stimuli, maakt het niet meer 
vanzelfsprekend dat we bij het ondernemen en andere activiteiten rekening houden 
met de maatschappij als geheel.  Wel moeten we oppassen dat het maatschappelijk 
verantwoorde niet een dun laagje vernis wordt. Soms lijkt namelijk dat het 
maatschappelijk verantwoorde vooral als marketinginstrument wordt gebruikt - het 
verkoopt goed - terwijl er weinig feitelijk verantwoords achter schuilgaat.  
Kijken we naar de invulling die er in de Goese begroting wordt genoemd, dan gaat 
het om drie hoofdlijnen: Kamuli, Fairtrade/Millenniumdoelen en een duurzame 
energiezuinige bedrijfsomgeving. Wat de SP-fractie heel sterk mist, is dat in dit kader 
ook de uitdagingen van de participatiewet worden meegenomen. Deze wet gaat er 
van uit dat mensen met een arbeidsbeperking aan werk kunnen komen. In het 
zogeheten sociaal akkoord is ook afgesproken dat dat gaat gebeuren en het 
wetsvoorstel "banenafspraak en quotum arbeidsbeperkten" zorgt voor een stok 
achter de deur. Toch denkt de SP-fractie dat het nodig is dat de gemeente in het 
kader van MVO uitstraalt dat in dienst nemen van mensen met een arbeidsbeperking 
er bij hoort. Na "Samen naar school" wordt immers "Samen aan het werk" de nieuwe 
standaard. Ook aandacht voor armoede hoort er in onze ogen bij. Wij zien het dan 
ook als gemiste kans dat het platform "Echt Goes" (tot nu toe) geen plaats biedt aan 
ideële instellingen als de ruilwinkel, de voedselbank, de winkel van het Leger des 
Heils of instellingen als Stichting Leergeld - allemaal voorzieningen waar mensen 
terecht kunnen voor wie gewoon winkelen er niet of nauwelijks in zit.  
 
 
Werk, inkomen en zorg & Welzijn 
 
De decentralisaties van de AWBZ begeleiding, Jeugdzorg en participatiewet vormen 
een grote zorg. Zoals we in de inleiding al noemden, gaat de overheveling van taken 
gepaard met bezuinigingen die hier en daar fors zijn. Binnenkort komen de 
verordeningen voor de decentralisaties in de raad. Wij waarderen de inzet die tot nu 
toe is getoond om de decentralisaties zo netjes mogelijk door te voeren in Goes, 
maar niets kan verhullen dat het gaat om forse maatregelen, versobering die velen 
zullen voelen en die banen zullen kosten. Mensen die een PGB uit de AWBZ hebben 
dat per 1 januari afloopt weten niet precies waar ze aan toe zijn en hoe de nieuwe 
situatie er uit komt te zien, mensen op de WSW-wachtlijst hopen nog op dat laatste 
plekje, werkers in de Jeugdzorg wachten met angst en beven op de jaren die komen 
gaan. 
 
Op grote terreinen zal de discussie binnenkort plaatsvinden, maar de SP-fractie wil 
hier toch een aantal zaken noemen: 



- De SP-fractie maakt zich zorgen over de stapeling van extra kosten die terecht 
komen bij mensen die net wat boven het minimum zitten of net weer wat daarboven. 
Zij lijken enigszins draagkrachtig, maar hun besteedbaar inkomen kan fors onder 
druk komen door die stapeling. Dit treft met name WTCG-gerechtigden. Doordat de 
WTCG met terugwerkende kracht per 1 januari dit jaar is vervallen, vervallen voor 
WTCG-gerechtigden allerlei vormen van compensatie (deels vervielen die al eerder 
voor hogere inkomens) en vervalt daarbovenop ook de WTCG-korting op de eigen 
bijdrage WMO/AWBZ per 1 januari 2015. De financiële gevolgen hiervan kunnen flink 
zijn, honderden euro's tot ruim boven de duizend euro per jaar. Dat zijn financiële 
gevolgen die er ook voor wat hogere inkomens toch behoorlijk inhakken. Wij vinden 
dat de gemeente zorgvuldig de compensatie van deze groep ter hand moet nemen, 
er zijn gelden voor beschikbaar gemaakt. Het is op dat punt betreurenswaardig dat 
het college wel een brief schrijft aan WMO-cliënten dat de WTCG-korting op de eigen 
bijdrage zal verdwijnen, maar niet hoe dat gecompenseerd gaat worden.  
- De SP-fractie vindt het nog steeds moeilijk te verkroppen dat mensen hun recht op 
WSW-plaatsing per 1 januari verliezen, ook al staan ze al lang op de WSW-wachtlijst. 
- Er gaan ontslagen vallen in Jeugdzorg en thuiszorg. Ontslag is nooit prettig, maar 
extra zwaar gaat het worden voor alfahulpen. Voor hen is er immers geen ander 
vangnet dan bijstand. En als hun partner kostwinner is, is ook het vangnet van de 
bijstand er niet. Het is niet denkbeeldig dat gezinnen hierdoor in de financiële 
problemen zullen komen.  
 
Ons land heeft momenteel een minister-president die vindt dat er in Nederland geen 
sprake is van armoede. Hij vindt armoede zoals we die om ons heen zien "niet echt".  
Gelukkig kijkt het college er anders tegenaan en staat bij de hoofddoelstellingen "Het 
bestrijden van armoede en uitsluiting door het bieden van onder andere 
voorzieningen op het gebied van schuldhulpverlening en minimabeleid." De SP-
fractie wil niet teveel stilstaan bij de keuzes voor indicatoren, daarover buigt zich 
momenteel de werkgroep PIT, maar bij dit hoofdstuk maakt de SP een uitzondering. 
De effect- en prestatie-indicatoren van dit hoofdstuk laten wel een bijzonder constant 
beeld zien. Behalve de prestatie-indicatoren geven ook de effectindicatoren voor een 
groot deel een beeld van hoe hard de gemeente werkt: de komende vier jaar elk jaar 
precies even hard. Je zou het idee kunnen krijgen dat terugdringen van armoede dan 
toch niet echt een doel is. De SP-fractie begrijpt echter goed dat er in de komende 
jaren heel moeilijk voorspellingen te doen zijn en ambities zijn uit te spreken, 
vanwege de grote veranderingen die op stapel staan. Het constante beeld is 
derhalve wel te billijken.  
Met de komst van de decentralisaties van volgend jaar is het echter een goed 
moment om de balans op te maken en vanuit een nieuwe nulsituatie ambities te 
gaan koesteren. Laten we dan ook armoede expliciet gaan bijhouden bij de 
indicatoren, bijvoorbeeld met "aantal bijstandsuitkeringen" en "aantal gezinnen in 
armoede". Dan is het tijd voor ambities over het terugdringen van armoede, volgens 
ons een doel voor iedereen. Ambities die niet alleen door de gemeente, maar door 
iedereen in Goes moeten worden opgepakt. 
 
Sport en bewegen maken integraal deel uit van de huidige maatschappij. Het is niet 
vanzelfsprekend dat mensen voldoende lichaamsbeweging hebben. Onlangs werd 
bovendien duidelijk dat Nederlanders maar gemiddeld een half uur per dag buiten 
zijn, wat ook gezondheidsgevolgen heeft. Het stimuleren van bewegen en er op uit 
trekken is dus een belangrijke zaak, een onderdeel van preventieve 



gezondheidsmaatregelen! Het is daarom heel goed dat de raad bij het vaststellen 
van het "Visiedocument Sport, Bewegen en Gezondheid in de gemeente Goes" de 
ambitie heeft uitgesproken dat in 2018 de sportparticipatie 75% moet zijn - nu is die 
66-67%. Dit mag wel wat prominenter in de effectindicatoren in de begroting worden 
opgenomen. Natuurlijk zijn er mensen die niet willen bewegen en het te druk hebben 
met andere zaken. Het is daarom noodzakelijk ons ook te richten op groepen die in 
eerste instantie wellicht niet in beeld zijn gekomen. Zo wordt er bij allerlei vormen van 
revalideren onder meer gezwommen in een verwarmd bad. Dit past bijvoorbeeld in 
hartrevalidatie, lichamelijke beperkingen en bij mensen met reumaklachten, groepen 
mensen voor wie bewegen echt minder voor de hand ligt, maar wel heel belangrijk is. 
De mogelijkheden om dit zwemmen na een revalidatietraject (Lindehof) voort te 
zetten en de begeleiding daarbij zijn jammer genoeg zeer beperkt. Uitbreiding van 
die mogelijkheden en stimuleren van het voortzetten van bewegen door deze groep 
is des te belangrijker, omdat terugval op de loer ligt. Ook andere groepen mensen 
voor wie het sporten/bewegen gecompliceerder is dreigen buiten beeld te blijven, 
bijvoorbeeld mensen met COPD. Een sportinclusieve benadering is hier op zijn 
plaats. 
 
Milieu 
 
Goes is een prachtige gemeente met veel groen, water en duurzame initiatieven. 
Het milieu houdt zich niet aan stadsgrenzen, maar wij als gemeente kunnen wel 
grenzen aangeven en vaststellen ten aanzien van het milieu. Laten we vooral 
inzetten op een schone en duurzame omgeving, zodat we aantrekkingskracht 
hebben voor recreanten, natuurliefhebbers en duurzame en milieuvriendelijke 
bedrijven. 
Het is goed te zien dat energiezuinigheid niet voorbehouden is aan de wat rijkeren 
huizenbezitters. De RWS is momenteel bezig om ook huurders te stimuleren 
zonnepanelen op het dak te zetten. Goed initiatief, passend bij eerdere opmerkingen 
die de SP-fractie daarover maakte. Vanuit de gemeente moeten we dit soort 
initiatieven zeker toejuichen en blijven samenwerken met RWS om ook de 
huurwoningen energiezuinig te laten zijn. En natuurlijk blijft de gemeente bij 
nieuwbouwprojecten inzetten op grotere duurzaamheid en energiezuinige woningen. 
Ook het stimuleren door de gemeente van duurzame initiatieven van burgers, vinden 
wij zeer passend. 
 
Het is ruim twintig jaar geleden dat het algehele verbod op het toepassen van asbest 
van kracht werd. Helaas blijkt dat in zeer veel gebouwen van voor die tijd, en in bijna 
alle gebouwen die nog wat ouder zijn, asbest is toegepast. Regelmatig worden we er 
bij branden mee geconfronteerd. Handhaven bij asbestverwijdering is goed en 
belangrijk, maar het blijven stimuleren van het verwijderen van asbest is nog beter.  
 
Bouwen aan ruimte 
 
Het is nog steeds rustig op de woningmarkt in Goes, al lijkt er een kleine ontwikkeling 
gaande. Vooral stil staat het ontwikkelen van woonruimte in de onderste segmenten 
van de woonmarkt. Voor jongeren is het nog steeds vrijwel ondoenlijk, zo niet 
onmogelijk, om in Goes een zelfstandige woonruimte te vinden. En dit terwijl Goes 
zich wil profileren als onderwijsstad. Maar ook het segment huurwoningen voor 
mensen met een inkomen (net) boven de inkomensgrens voor sociale huurwoningen 



ontbreekt vrijwel geheel. Voor veel mensen met dergelijke inkomens is een koophuis 
een utopie. Omdat zij ofwel niet aan de strenge eisen van de banken kunnen 
voldoen, ofwel anderszins niet toe zijn aan het kopen van een huis. Toch worden de 
huurders geconfronteerd met extra huurverhogingen in hun sociale huurwoning, 
zogezegd om scheefwonen tegen te gaan. Maar waar moeten ze dan heen? Het 
ontbreken van een particuliere huurmarkt met niet al te hoge huren is in onze ogen 
een ernstig probleem. Het probleem is ook in de Woonvisie benoemd, er wordt over 
gepraat, maar daadkracht zal nodig zijn. De SP-fractie rekent erop dat 
jongerenhuisvesting en de huurmarkt kernthema's van het college zullen zijn als het 
gaat om woningbouw. 
 
Vorig jaar hield onze fractie een pleidooi om de locatie van Huize den Berg weer in 
gebruik te laten nemen. De ZuidWester is verhuisd naar de Rommerswalestraat. Het 
complex, waaronder het voormalige hoofdkantoor dat een rijksmonument is, is 
grotendeels ongebruikt en staat te verpieteren. Dit terwijl het complex zeer geschikt 
lijkt voor bewoning, bijvoorbeeld voor jongerenhuisvesting. Het college, bij monde 
van de heer De Bat, gaf aan dat er ontwikkelingen aanstaande waren, een kwestie 
van enkele weken. Rond de gemeenteraadsverkiezingen hebben we het verhaal 
nogmaals voor het voetlicht gebracht en posters geplakt "waarom woont hier 
niemand"? Weer gaf de heer De Bat aan dat ontwikkelingen aanstaande waren. We 
zijn nu 52 weken na onze aanvankelijke oproep en hebben nog van geen 
ontwikkelingen vernomen. Wij dringen er bij het college nogmaals op aan volledige 
ingebruikname van het complex Huize den Berg te bespoedigen. Omdat er gebrek is 
aan jongerenhuisvesting en de buurt bij uitstek geschikt is voor bewoning door 
jongeren, pleiten wij met name voor jongerenhuisvesting. Maar laat het complex 
vooral niet leeg staan.  
 
 
Financiën 
 
De schuldpositie van Goes is afgelopen jaren regelmatig een bron van discussie 
geweest binnen de raad. Samen met de SGP-CU-fractie hebben we destijds gepleit 
voor het formuleren van een normenkader  - een voorstel dat het niet haalde. 
Inmiddels zien we wel dat, mede door te toegenomen begrotingsomvang, de schuld 
als percentage van de exploitatie in de periode tot 2018 zal afnemen naar onder de 
100%. Daarmee zou Goes wat schuldpositie betreft in veilige haven komen met het 
normenkader van de VNG. We kunnen het er mee doen. Zaken kunnen echter snel 
veranderen, en er zijn een aantal grote risico's die juist nu op ons afkomen. Kijken we 
naar de in de lijst op pagina 80 opgenomen risico's met een score van 20, dan zijn de 
bovenste drie daarvan precies nu actueel: Het bezuinigingsaspect van de 
decentralisaties in het sociaal domein, het open einde aspect van deze 
decentralisaties en het spoorproject. Een buffer van 4,9 miljoen in de 
weerstandscapaciteit is dan geen luxe. Het college spreekt vertrouwen uit dat de 
norm voor het weerstandsvermogen niet overschreden zal worden, wij houden onze 
zorgen op dit punt. Zeker omdat in het meerjarenvooruitzicht niet elk jaar met een 
positief saldo wordt afgesloten. 
 
De SP-fractie blijft verbaasd over het gemak waarmee het college het eigen 
uitgangspunt van dit voorjaar heeft verlaten dat de gemeentelijke belastingen alleen 
met de inflatiecorrectie worden verhoogd. Op dit punt lijkt een vers gesloten coalitie-



akkoord weinig waard. De meeste belastingen gaan jaarlijks met 2% omhoog terwijl 
de gemeente rekent met een jaarlijkse prijsindex van 1,4%. De lasten voor de 
burgers stijgen dus per saldo. En dat elk jaar tot en met 2018. De toelichting op het 
verlaten van dit uitgangspunt schiet ons inziens flink te kort.  
 
Het streven naar kostendekkende leges is, met alle mitsen en maren die daar bij 
horen, door dit college weer herhaald. Vorig jaar heeft de SP-fractie aandacht 
gevraagd voor de opbouw van de kostendekkendheid van de bouwleges en meer 
algemeen de leges die schuil gaan onder de technische term "titel 2". Terwijl de 
bouwondernemingen het nog altijd zeer zwaar hebben, zijn juist binnen titel 2 de 
leges voor wat grotere bouwactiviteiten veel meer dan kostendekkend. Wij citeren het 
213a onderzoek leges 2012 voor de kostendekkendheid: 
 
Bouwleges bouwsom € 10.000: 74,1% 
Bouwleges bouwsom € 25.000: 157,6% 
Bouwleges bouwsom € 200.000: 257,1% 
 
Dat lijkt een ongewenste rem op grotere bouwactiviteiten. Binnen dezelfde titel 
worden met deze leges de volgende lage leges gefinancierd:  
 
Monumentenvergunning regulier: 11,6% 
Monumentenvergunning uitgebreid: 4,9% 
Kapvergunning: 30,8% 
Brandveiligheid: 28,3% 
 
Wij wachten echter nog steeds op het inlossen van de belofte van het college om 
hier nader naar te kijken. In andere bewoordingen heeft afgelopen zomer ook het 
CDA over deze leges vragen gesteld. Hier bleek dat de kostendekkendheid voor titel 
2 als geheel is afgenomen in 2013. Een reden om een en ander nog eens goed 
tegen het licht te houden. 
 
Overigens is vooral in titel 3 nog een slag te winnen als het gaat om 
kostendekkendheid. 
 
 


